
Protokół Nr VIII.2015 

z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu 29 września 2015r.  

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Starym Kurowie  

 

 

Rozpoczęcie obrad sesji godz.1400. 

Zakończenie obrad sesji godz.1630. 

 

W sesji Rady Gminy uczestniczyli: 

- radni wg listy obecności stanowiącej załącznik do niniejszego protokołu 

- Jan Świrepo – Wicewojewoda Lubuski 

- Bogusław Kierus – Wicestarosta Powiatu Strzelecko – Drezdeneckiego 

- Grażyna Własak – radna Rady Powiatu Strzelecko – Drezdeneckiego 

- podinsp. Przemysław Muszyński – Komendant Powiatowy Policji w Strzelcach Kraj. 

- przedsiębiorcy działający na terenie Gminy Stare Kurowo 

- Wiesław Własak – Wójt Gminy 

- Marian Konkowski – Sekretarz Gminy 

- Ewa Dźwigalska – Skarbnik Gminy 

- Agnieszka Ciszewska – Prawnik Urzędu Gminy 

- Elżbieta Kobelak – Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty 

- Magdalena Szydełko – Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury  

- Elżbieta Bodnar – Dyrektor Przedszkola Komunalnego 

- Agnieszka Lis – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Starym Kurowie 

- Danuta Gębala – Dyrektor Gimnazjum 

- Rafał Rokaszewicz – Prezes PGKiM Sp. z o.o. 

- Mirosław Tokarek – Kierownik Biura Celowego Związku Gmin SGO5 

- sołtysi z terenu gminy Stare Kurowo wg listy obecności stanowiącej załącznik do    

  niniejszego protokołu. 

 

1. Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy. 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady, otworzyła obrady VIII sesji Rady Gminy 

Stare Kurowo w dniu 29.09.2015 r., powitała: Pana Jan Świrepo – Wicewojewodę Lubuskigo, 

Pana Bogusława Kierus – Wicestarostę Powiatu Strzelecko – Drezdeneckiego, Panią Grażynę 

Własak – radną Rady Powiatu Strzelecko – Drezdeneckiego, Pana podinsp. Przemysława 

Muszyńskiego – Komendanta Powiatowego Policji w Strzelcach Kraj., przedsiębiorców 

działających na terenie Gminy Stare Kurowo, Pana Wiesława Własaka – Wójta   Gminy, 

Panią Ewę Dźwigalską – Skarbnika Gminy, Pana Mariana Konkowskiego – Sekretarza 

Gminy, wszystkich zaproszonych gości, panie i panów radnych, sołtysów wsi, kierowników i 

dyrektorów jednostek organizacyjnych gminy,  oraz mieszkańców gminy.   

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady na podstawie listy obecności stwierdziła, 

że na ustawowy skład Rady w liczbie 15 radnych, obecnych jest na sesji 15 radnych. (lista 

obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
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Z uwagi na wymagane quorum Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że obrady sesji są 

prawomocne, Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady, przedstawiła proponowany porządek  

obrad sesji Rady Gminy w dniu 29.09.2015 r., który radni otrzymali wraz z zawiadomieniem 
o sesji. Przewodnicząca wnioskowała o wprowadzenie punktu 5) Wystąpienie Komendanta 
Powiatowego Policji, kolejność pozostałych punktów ulega zmianie odpowiednio. W punkcie 
10) Podjęcie uchwał, wnioskowała o wprowadzenie projektu nr 2 uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2015 rok, natomiast dotychczasowy projekt nr 2 uchwały w sprawie 
zmiany Wieloletniego Programu Finansowania gminy Stare Kurowo na lata 2015 – 2025 
otrzymuje nr 5, oraz wprowadzenie projektu uchwały nr 6 w sprawie powołania doraźnej 
Komisji Rady Gminy.    
 
Radni nie zgłosili uwag do porządku obrad, w związku z tym Przewodnicząca Rady poddała  

pod głosowanie porządek obrad ze zmianami.   

 

Rada Gminy w obecności 15 radnych porządek obrad sesji ze zmianami przyjęła jednogłośnie 

(15 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

Porządek obrad sesji po zmianach: 

1) Otwarcie obrad VIII sesji Rady Gminy. 
2) Stwierdzenie quorum. 
3) Przyjęcie porządku obrad sesji. 
4) Wręczenie podziękowań Wicepremiera, Ministra Gospodarki Janusza Piechocińskiego dla  
     przedsiębiorców z okazji 25– lecia polskiej transformacji. 
5) Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji podinsp. Przemysława Muszyńskiego.  
6) Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
7) Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami oraz odpowiedzi na interpelacje  
    i zapytania z poprzedniej sesji.  
8) Interpelacje i zapytania. 
9) Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2015 roku 
    wraz z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 –  
    2025. 
10) Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych  

    w 2015 roku. 

11) Podjęcie uchwał w sprawach: 
  - zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok (projekt nr 1), 
  - zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok (projekt nr 2), 
  - ustalenia wysokości opłat cmentarnych (projekt nr 3), 
  - zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych (projekt nr 4), 
  - zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Stare Kurowo na lata 2015 – 2025  
    (projekt nr 5), 
  - powołania doraźnej Komisji Rady Gminy Stare Kurowo (projekt nr 6). 
12) Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
13) Zakończenie obrad sesji. 
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4. Wręczenie podziękowań Wicepremiera, Ministra Gospodarki Janusza   

    Piechocińskiego dla przedsiębiorców z okazji 25 – lecia polskiej transformacji. 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady odczytała treść podziękowania następującej 

treści: „Z okazji 25- lecia polskiej transformacji, w uznaniu za aktywne propagowanie idei i 

ducha przedsiębiorczości w środowisku lokalnym oraz zaangażowanie i wkład w rozwój 

polskiej gospodarki”. Podziękowanie podpisał Wicepremier Minister Gospodarki Janusz 

Piechociński, Starosta strzelecko- drezdenecki Edward Tyranowicz oraz Wójt Gminy Stare 

Kurowo Wiesław Własak 

    Pani Przewodnicząca o wręczenie podziękowań poprosiła Pana Jana Świrepo 

Wicewojewodę Lubuskiego, Pana Bogusława Kierusa Wicestarostę Powiatu Strzelecko- 

Drezdeneckiego i Pana Wiesława Własaka Wójta Gminy. 

Podziękowania wręczono następującym Firmom i przedsiębiorcom: 

1) DINO POLSKA 

2) „Meprozet” Stare Kurowo   

3) EURO – KIELA Stacja Paliw 

4) Gminna Spółdzielnia Samopomoc Chłopska  

5) Wojciech Wilento  „HOLZWIL” 

6) BAPRO- MET 

7) Leszek Glezer „CASIS” 

8) Małgorzata Glezer „DARGO” 

9) Kazimierz Świerczewski – Tartak „HEBAN” 

10) Jan Kałuziak –  „Drewtocz” 

11) Mirosława i Bogusław Kudłacik „POLDEX” 

12) Krystyna i Władysław Kudłacik „DELIKATESY” 

13) Zygmunt Kraska „Piece Trocinowe Produkcja Usługi” 

14) Katarzyna Iwaszczyszyn Sklep Spożywczo- Przemysłowy 

15) Teresa Lehmann Sklep Spożywczo- Przemysłowy 

16) Daniel Łukaszonek Zakład Stolarski 

17) Danuta i Mieczysław Szczepańscy „ROLPOL” 

18) Piotr Tatarzyński Usługi Przewozowe 

19) Michał Tatarzyński Przewóz Osób i Rzeczy 

20) Renata Wróbel Sklep Spożywczo- Przemysłowy 

21) Grzegorz Wysoczański „Transport” 

22) Piotr Zakaszewski – Zakład Ogólnobudowlany 

 

   Pan Jan Świrepo Wicewojewoda Lubuski po wręczeniu podziękowań złożył serdeczne 

gratulacje wszystkim przedsiębiorcom,  przedstawicielom firm działających na terenie gminy 

Stare Kurowo. Przedsiębiorcom, którzy swoją działalnością i podatkami wspierają gminę. 

Okazuje się, że firmy polskie, firmy małe są podstawową jednostką wspierania naszego 

budżetu (poprzez podatki CIT, VAT i PIT) . Wszystkim wyróżnionym życzył dalszych 

sukcesów i zdrowia w dalszej działalności. Serdeczne życzenia złożył również  

Przewodniczącej Rady i wszystkim radnym. 
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   Pan Bogusław Kierus Wicestarosta Powiatu Strzelecko- Drezdeneckiego, przyłączył się do  

podziękowań przedsiębiorcom, którzy tworzą przede wszystkim miejsca pracy. Dzięki 

Państwa działalności są środki na remonty dróg, możemy dbać o oświatę, zdrowie. 

Wszystkie osoby, które zostały wyróżnione są to osoby wskazane przez Pana Wójta, który 

listę osób przekazał do Starostwa a następnie do Pana Premiera. Firmy, które są przez 

Państwa tworzone są elementem, który wzbogaca gminę Stare Kurowo.  Wszystkim 

wyróżnionym życzył dalszych sukcesów w prowadzonej działalności. 

 

   Pan Wiesław Własak Wójt Gminy przyłączył się do życzeń, serdecznie pogratulował 

przedsiębiorcom. Podziękował również za działalność gospodarczą prowadzoną przez firmy 

na terenie naszej gminy. Ponieważ dzięki temu zmniejsza się bezrobocie, ale przede 

wszystkim systematycznie są odprowadzane podatki, które pozwalają na wzbogacanie naszej 

„małej ojczyzny” gminy Stare Kurowo. 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady życzyła wyróżnionym przedsiębiorcom 

wielu sukcesów, aby firmy nadal miały możliwości rozwoju a praca żeby dawała satysfakcję i 

zadowolenie. 

 

Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową przerwę w obradach sesji. 

 

Po przerwie wznowiono obrady sesji. 

Przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

5. Wystąpienie Komendanta Powiatowego Policji podinsp. Przemysława Muszyńskiego.  
 

    Pan podinsp. Przemysław Muszyński Komendant Powiatowy Policji podziękował za 

zaproszenie na dzisiejsza sesję a następnie przedstawił informację z działalności Policji w I 

półroczu 2015, którą uzupełnił pokazem slajdów na temat m.in. bezpieczeństwa na terenie 

gminy, bezpieczeństwa w ruchu drogowym, popełnionych wykroczeniach. 

Na terenie gminy Zwierzyn i Stare Kurowo działają dzielnicowi. Na wcześniejszy wniosek 

sołtysów dzielnicowy spotyka się z sołtysami i raz w tygodniu w określonych godzinach 

przyjmuje interesantów z terenu gminy na posterunku. Dzielnicowy prowadzi rejestr, w 

którym odnotowano 83 interesantów od początku bieżącego roku, więc nie jest to liczba zbyt 

duża.  Komendant podkreślił, że Policja od wielu lat boryka się z problem kadrowym, brakuje 

ludzi do pracy w Policji, są wakaty, ale też jest duża rotacja ludzi. 

Komendant Główny Policji wyznacza pewne priorytety w działaniach Policji i jest to m.in. 

bezpieczeństwo w ruchu drogowym i bezpośredni kontakt ze społeczeństwem. Reakcja 

Policji na zgłoszenia. W ramach kontaktów ze społeczeństwem do końca br. zamierza jeszcze 

przeprowadzić dwie debaty społeczne, aby porozmawiać bezpośrednio z ludźmi o ich 

problemach, co chcieliby zmienić, czego oczekują od Policji. Komendant do radnych zwrócił  

się z prośbą o zgłaszanie problemów, potrzeb społecznych poprzez Wójta lub bezpośrednio  

do Komendy Policji. Debaty ze społeczeństwem są organizowane przez Policję na różne 

tematy np. debata ostrzegająca seniorów przed działaniem oszustów. 

Wyraził chęć odbycia takiego spotkania np. z klubem seniorów z gminy Stare Kurowo. 
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     Pan Komendant Policji przedstawił następnie temat bezpieczeństwa w ruchu drogowym, 

sprawę częstotliwości wypadków i zdarzeń, oraz przyczyn i skutków. 

Od wielu lat główna przyczyna zdarzeń i wypadków drogowych to jest nadmierna prędkość, 

alkohol,  narkotyki i nie zapinanie pasów bezpieczeństwa. Dlatego Policja kładzie bardzo 

duży nacisk na trzeźwość kierowców i przekraczanie prędkości, a to wiąże się z nowymi 

przepisami o ruchu drogowym, które weszły w życie z dniem 18 maja br. Od 15 stycznia 

2016r. zmieniają się ponownie przepisy o ruchu drogowym, będą wprowadzone następne 

zmiany. 

Kolejny temat to sprawa prewencji, służby patrolowej Policji i bezpieczeństwo imprez 

masowych, czas reakcji na zgłoszenie interwencji. Komendant podkreślił, że przestępczość na 

terenie Powiatu z roku na rok maleje, na dowód czego przedstawił odpowiednie dane 

statystyczne. Podkreślił, że aby prewencja spełniała swoją rolę muszą być patrole Policji, a z 

tym jest problem, ponieważ brakuje ludzi. Jednak oczywiście trzeba sobie z tym radzić. 

Podziękował Wójtowi, radnym za pomoc jaką Policja otrzymała od gminy, przede wszystkim 

finansową, co pozwoliło na lepsze działania Policji. Dzięki temu jest nowoczesny sprzęt, 

można było zakupić samochody, nagrody dla dzieci itp. Policja może prezentować 

profilaktykę wśród dzieci i młodzieży m.in. dzięki pomocy gminy. 

Poza tym poinformował, że złożył wnioski do budżetu na 2016 rok i ma nadzieję na dalszą   

pomoc i wspieranie Policji. 

Podziękował za umożliwienie przedstawienia informacji z działalności Policji. Prosił o 

ewentualne pytania, jeżeli nie odpowie teraz to postara się udzielić odpowiedzi na piśmie. 

 

    radny Mieczysław Sienkiewicz poruszył sprawę ul. Kościelnej w Starym Kurowie jest to 

droga nr 155 biegnąca przy cmentarzu. Patroli Policji na tej drodze od dawna nie widać – 

takie jest odczucie mieszkańców. Chodzi przede wszystkim o przekraczanie prędkości przez 

pojazdy poruszającej się tą drogą szczególnie przed godz.6- tą rano lub po godz.22 – giej 

wieczorem. Jeszcze 3 – 4 lata temu patrole na tej drodze były teraz niestety nie ma lub są 

bardzo rzadko, a kierowcy nagminnie przekraczają dozwoloną prędkość.     

 

podinsp. Przemysław Muszyński Komendant Powiatowy Policji oczywiście uwagę radnego 

przyjął do wiadomości i postara się na drogę nr 155 skierować patrole Policji. 

 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z poprzedniej    

sesji był wyłożony do wglądu w biurze Rady, na posiedzeniach komisji, oraz jest do wglądu 

na dzisiejszej sesji. Z uwagi na to, że radni nie wnieśli uwag do protokołu,  Przewodnicząca 

poddała pod głosowanie:  

Protokół Nr VII.2015 z przebiegu obrad sesji Rady Gminy Stare Kurowo odbytej w dniu 

29.06.2015 r. w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury  –   Rada Gminy w obecności 

15 radnych przyjęła protokół jednogłośnie (15 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 0 

głosach wstrzymujących się) bez odczytywania. 
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7. Informacja Wójta Gminy o pracach między sesjami i odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania z poprzedniej sesji. 

 

    Pan Wiesław Własak  – Wójt Gminy na wstępie wyjaśnił, że na poprzedniej sesji nie 

zgłoszono pytań, które wymagałyby dzisiaj odpowiedzi, a następnie przystąpił do 

przedstawienia informacji z działalności między sesjami. 

(pisemna informacja w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 

Obrady sesji opuścił radny Julian Sikora. Na ustawowy skład Rady 15 radnych w dalszej 

części obrad sesji uczestniczy 14 radnych. 

 

8. Interpelacje i zapytania. 

 

     radna Małgorzata Drega prosiła o wyjaśnienie czy gmina ma obowiązek dowożenia dzieci 

3 i 4 letnich do przedszkola. Według jej informacji taki obowiązek istnieje na dowód czego 

zacytowała treść art.14 i zmienionego ust.4 w ustawie o systemie oświaty, z którego wynika, 

że gmina ma obowiązek zapewnienia dowozu dzieci przedszkolnych. 

 

     radny Krzysztof Sanocki poruszył sytuację w Szkole Podstawowej w Starym Kurowie i 

zatrudnienia sprzątaczek. Według informacji, jakie posiada obecnie w szkole jest zatrudniona 

1 sprzątaczka a wcześniej były 3 sprzątaczki. Dlaczego tak się stało, uważa, że jedna 

sprzątaczka na pewno nie jest w stanie posprzątać cały duży budynek szkoły podstawowej. 

 

     radna Małgorzata Drega prosiła o wyjaśnienie czy będzie przywrócony II kurs autobusu z 

Pławina. Małe dzieci jadą do szkoły wcześnie rano, czekają następnie 2 godziny na świetlicy 

szkolnej i dopiero rozpoczynają zajęcia o godz.9 . Następnie po skończonych lekcjach 

również czekają 2 godziny na autobus. Radna podkreśliła, że w tym przypadku chodzi przede 

wszystkim o dzieci małe. 

 

9.  Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy Stare Kurowo za I półrocze 2015 

roku wraz z informacją o kształtowaniu się Wieloletniej Prognozy Finansowej  na lata 

2015 – 2025. 

 

     Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady przedstawiła Uchwałę Nr 419/2015 Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 24 sierpnia 2015 r. 

w sprawie opinii o przedłożonej przez Wójta Gminy Stare Kurowo informacji o przebiegu  

wykonania budżetu Gminy Stare Kurowo za I półrocze 2015r. Skład Orzekający RIO w 

Zielonej Górze pozytywnie zaopiniował powyższą informację uzasadniając swoją opinię. 

(kserokopia uchwały RIO w zał. do protokołu). 

 

10. Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez 

radnych w 2015 roku.   
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     Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady przedstawiła informację z 

przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych złożonych przez radnych w 2015 roku.  

W wyniku przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych radnych nie stwierdziła 

istotnych nieprawidłowości. 

(informacja stanowi zał. do niniejszego protokołu). 

 

8. Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie następujące 

projekty uchwał Rady Gminy Stare Kurowo:   

 

projekt nr 1 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (14 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 2 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 2015 rok, 

radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (14 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 3 uchwała Rady Gminy w sprawie: ustalenia wysokości opłat cmentarnych, 

radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (14 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 4 uchwała Rady Gminy w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (14 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 5 uchwała Rady Gminy w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Stare Kurowo na lata 2015 – 2025, 

radni nie zgłosili uwag do projektu uchwały, 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła uchwałę jednogłośnie (14 głosami za, przy 0 

głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się). 

 

projekt nr 6 uchwała Rady Gminy w sprawie: powołania doraźnej Komisji Rady Gminy Stare 

Kurowo, Przewodnicząca Rady odczytała treść uzasadnienia do projektu uchwały, w którym  
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wyjaśniono, w jakim celu ma być powołana komisja i czym będzie się zajmować. Sprawa 

dotyczyć będzie analizy wniosków składanych do budżetu gminy, oraz usprawnienie pracy  

Rady na kolejnych etapach procedowania budżetu.     

 

    Pani Ewa Dźwigalska Skarbnik Gminy m.in. wyjaśniła:  ustawa o finansach publicznych 

mówi, że ustawowym terminem uchwalenia budżetu jest 31.12., natomiast w wyjątkowych 

sytuacjach budżet rada może uchwalić do dnia 31 stycznia. Jeżeli w tym terminie budżet nie 

zostanie uchwalony, taką uchwałę podejmie Regionalna Izba Obrachunkowa.  

Oczywiście nie ma przeciwskazań do powołania takiej doraźnej komisji, ale jednocześnie 

przypomniała, że radni są na bieżąco informowani o sytuacji finansowej gminy co to jest art. 

242 i 243 ustawy o finansach publicznych.     

Przypomniała, że obowiązuje nas również uchwała Rady Gminy w sprawie procedury 

uchwalenia budżetu. Głównym argumentem wnioskodawcy tego projektu uchwały był zarzut, 

że Skarbnik, Wójt nie odpowiadają, kiedy dany wniosek złożony do budżetu będzie 

zrealizowany. Przy takiej sytuacji finansowej gminy i dokładaniu ciągle nowych zadań bez 

zwiększania środków, trudno określić, kiedy i które wnioski będą wykonane. Przypomniała, 

że gminę obowiązuje indywidualny wskaźnik spłaty i to przede wszystkim musimy mieć na 

uwadze i tego pilnować. Co do powołania komisji do przeanalizowania wniosków składanych 

do budżetu nie ma przeciwskazań. 

 

     Przewodnicząca Rady poinformowała, że radny Julian Sikora Przewodniczący Komisji 

finansów i planowania przed opuszczeniem obrad sesji wyraził zgodę na udział w pracach w 

komisji doraźnej. Zaproponowała, aby z każdej komisji Rady był jeden przedstawiciel w 

komisji doraźnej. 

 

radny Rafał Krupa zaproponował do składu komisji przewodniczących komisji Rady. 

    

radna Małgorzata Drega Przewodnicząca Komisji rolnictwa wyraziła zgodę na udział w 

pracach komisji. 

 

radny Krzysztof Sanocki Przewodniczący Komisji oświaty nie wyraził zgody na udział w 

komisji, również pozostali proponowani radni nie wyrazili zgody na pracę w komisji 

doraźnej.   

 

Radni nie doszli do porozumienia odnośnie zgłoszenia kandydatów do komisji doraźnej. 

 

    Pan Marian Konkowski Sekretarz Gminy wyjaśnił, że w takim razie radni powinni się 

wypowiedzieć, czy w ogóle chcą taką uchwałę podjąć.  

 

     Pani Ewa Dźwigalska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zgodnie z zapisem w uchwale o 

procedurze uchwalania budżetu można dołączyć do projektu budżetu inne dokumenty. 

W związku z powyższym, aby w pewien sposób usatysfakcjonować radnych zobowiązała się, 

że przygotuje wykaz złożonych wniosków i dołączy do projektu budżetu. 
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Po dyskusji i wyjaśnieniach Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek o 

wycofanie z dalszego procedowania projektu nr 6 uchwały Rady Gminy w sprawie:  

powołania doraźnej Komisji Rady Gminy Stare Kurowo. 

 

Rada Gminy w obecności 14 radnych przyjęła wniosek większością głosów (10 głosami za, 

przy 4 głosach przeciwnych i 0 głosach wstrzymujących się) i wycofała projekt nr 6 uchwały 

z obrad sesji. 

 

12. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

       Pani Elżbieta Kobelak Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty udzieliła następujących 

odpowiedzi na zgłoszone przez radną Małgorzatę Drega pytania w sprawie przywrócenia II 

kursu autobusu i obowiązku dowożenia dzieci przedszkolnych 3 i 4 latków, oraz na pytanie 

zgłoszone przez radnego Krzysztofa Sanockiego w sprawie zatrudnienia sprzątaczek w 

Szkole Podstawowej w Starym Kurowie. 

W Szkole Podstawowej w Starym Kurowie Pani Dyrektor Lis odpowiada za politykę 

kadrową, która musi mieć odzwierciedlenie w budżecie. W budżecie szkoły nie zaplanowano 

6-cio miesięcznej odprawy emerytalnej z tytułu odejścia na emeryturę  jednej z Pań 

sprzątaczek, ponieważ ta pani nie poinformowała o zamiarze odejścia na emeryturę ( w SP są 

3 sprzątaczki a od sierpnia 1 odeszła na emeryturę) . W związku z  wypłaconą kwotą odprawy 

emerytalnej oraz pracami nad przeliczeniem budżetu szkół - z uwagi na  zmiany w arkuszach 

organizacyjnych od 1 września 2015 roku - w porozumieniu z Panią dyrektor Lis  od miesiąca 

września br. nie zatrudniono nowej sprzątaczki. Jednak stan osobowy sprzątaczek  w szkole 

się nie zmienił, gdyż uzgodniłam z sekretarzem gminy oraz wójtem, że do szkoły została 

skierowana pani, która wykonuje prace społecznie - użyteczne, do grudnia 2015. Po analizie 

budżetu i koniecznych zmianach w szkole zostanie zatrudniona na umowę o pracę kolejna 

sprzątaczka. W szkole nie zostały zlikwidowane żadne etaty sprzątaczek. 

obowiązek dowożenia dzieci 3 i 4 letnich do przedszkola 

- po zmianie ustawy o systemie oświaty  w 2013 roku doszedł gminie nowy obowiązek 

dowożenia dzieci przedszkolnych, które realizują roczne przygotowanie przedszkolne tzw. 

"Zerówka" , czyli dzieci 5 letnich. Gmina została zobowiązana również do zapewnienia 

każdemu dziecku możliwości przyjęcia do przedszkola w danej gminie lub wskazania  

rodzicom miejsca gdzie dziecko mogłoby do przedszkola uczęszczać. W naszej gminie nie ma  

takiego problemu, gdyż liczba chętnych dzieci znajduje pokrycie w miejscach w naszym 

przedszkolu.  

 

     radna Małgorzata Drega nie zgodziła się z wyjaśnieniem Pani E.Kobelak Dyrektor GZO, 

na podstawie zmiany do ustawy uważa, że gmina ma obowiązek dowożenia dzieci 3 i 4 

letnich do przedszkola. 

 

     Przewodnicząca Rady zwróciła się o wyjaśnienie powyższej sprawy, interpretację 

przepisów przez panią prawnik. Oczywiście interpretacja może być przedstawiona na 

następnym posiedzeniu. 
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     Pani Agnieszka Ciszewska – prawnik Urzędu Gminy zobowiązała się do przygotowania 

opinii prawnej w sprawie obowiązku dowożenia przez gminę dzieci 3 i 4 letnich do  

przedszkola na następną sesję. 

 

     Pani Dyrektor GZO kontynuując odpowiedziała na kolejne pytanie w sprawie: 

- przywrócenie II kursu autobusu jest obecnie rozpatrywane, trwają prace nad sporządzeniem 

imiennej listy dzieci, których rodzice wyrażą zgodę na dojazd dziecka o 830 ( czyli II kursem). 

Ze względu na potrzeby rodziców pracujących została zwiększona liczba godzin pracy 

świetlic szkolnych. Często rodzice wysyłają dzieci pierwszym kursem o 730 nawet, jeżeli 

dziecko ma do szkoły na godzinę 9 - tą. Dlatego po sporządzeniu w szkole takiej listy dzieci 

zostanie podjęta decyzja o II kursie ( w jakie dni i dla ilu dzieci).  

 

     Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady odczytała petycję w sprawie ul. Podgórnej 

i Piaskowej podpisanej przez mieszkańców ulicy Podgórnej.  Petycja była wcześniej 

przedstawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady. Dodatkowo wyjaśniła, że Komisja 

Finansów i Planowania w swoim wniosku do budżetu gminy na 2016 rok ujęła wniosek o 

przygotowanie dokumentacji na remont wymienionych wyżej ulic. 

 

     radna Małgorzata Drega zwróciła się z pytaniem do Wójta Gminy: kiedy będzie przez 

gminę przejęta droga „Pławińska”. Czy można na tej drodze wykonać ścieżkę zdrowia 

rowerową. 

 

     Pan Wiesław Własak Wójt Gminy, wyjaśnił, że oczywiście przejęcie drogi przez gminę 

jest możliwe ale później na jej utrzymanie potrzebne są środki. Obecnie możemy natomiast 

próbować zdobywać pieniądze od właścicieli tej drogi, ale będzie ona w takim stanie, w jakim 

jest obecnie. Decyzja należy do państwa radnych. Jeżeli chodzi o ścieżkę rowerową na ten cel 

nie będzie środków finansowych w ramach zapowiadanych programów. Natomiast gdybyśmy 

chcieli ścieżkę rowerową wykonać ze środków własnych, właściciel drogi na pewno nie 

wnosiłby sprzeciwu. W przypadku wszczęcia procedury przejęcia tej drogi od powiatu potrwa 

to na pewno kilka miesięcy, tak jak w przypadku innych dróg tego typu przejmowanych przez  

gminę.     

 

13. Zakończenie obrad sesji. 

 

    Pani Maria Harmacińska Przewodnicząca Rady w związku z wyczerpaniem porządku, 
zamknęła obrady VIII sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 29.09.2015r. 
 
W trakcie obrad VIII sesji Rady Gminy Stare Kurowo w dniu 29.09.2015r. Rada Gminy 

podjęła następujące uchwały: 

1. Uchwała Nr VIII.50.2015 Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 

2015 rok, 

2. Uchwała Nr VIII.51.2015 Rady Gminy w sprawie: zmiany uchwały budżetowej na 

2015 rok, 
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3. Uchwała Nr VVIII.52.2015 Rady Gminy w sprawie: ustalenia wysokości opłat 

cmentarnych, 

4. Uchwała Nr VIII.53.2015 Rady Gminy w sprawie: zaliczenia dróg do kategorii dróg 

gminnych, 

5. Uchwała Nr VIII.54.2015 Rady Gminy w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej gminy Stare Kurowo na lata 2015 – 2025. 

 

 

Uchwały stanowią załącznik do protokołu. 

 

Na ustawowy skład Rady 15 radnych w sesji w trakcie głosowania nad uchwałami 

uczestniczyło 14 radnych. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:   

 

Inspektor ds. Samorządu Gminy                                                         Przewodnicząca  Rady                   

Bożena Warłyho                                                                                (-) Maria Harmacińska 

 

 

 




